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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Elismerik-e végre, hogy súlyos hiba volt megsz űntetni a magyar pszichiátria központi
intézetét, mely számos világszínvonalú szakmai műhely működését biztosította?” címme l
a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Székely Tamás egészségügy i
miniszterhez. A kérdésre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

Október 10-én, a lelki egészség világnapján Dr. Matt Muijen, a WHO Európai regionáli s
tanácsadója személyesen mutatta be az európai országok lelki egészsé { .el kapcsolatos nemzetközi
felmérését és a Magyarország részére tett WHO ajánlásokat Budapesten .

A lelki betegségek kezelésére, a kezelés törvényi szabályozására vonatkozó felmérés országról -
országra hasonlított össze olyan indikátorokat, mint például a szakemberek száma, a pszichiátria i
kezelés finanszírozási oldala, a közösségi szolgáltatások rendszere .

A WHO felmérése is azt állapította meg, hogy a pszichiátriai ellátás krízisben van hazánkban .
Hadd emeljek ki két beszédes adatot a WHO vizsgálatából: Míg a mentálhigiénés ellátásban
100.000 lakosra Cipruson és az Oroszországi Föderációban is mintegy 50 ápoló jut, addi g
hazánkban mindössze 9-10 ápolóval számolhatun k

Míg Ausztriában 100 .000 lakosra 63 foglalkoztatott pszichológus jut, és Görögországban is 14 ,
addig Magyarországon mindössze 6 .

Mint ismeretes, 2007 . december 31-ével a Horváth Ágnes, az időközben megbukott egészségügyi
miniszter bezáratta az Országos Pszichiátriai és Neurológiai Intézetet . Ezzel az intézkedésével a
Gyurcsány-kormány lefejezte a pszichiátriát Magyarországon . Önök egy tollvonással
megszüntették a szakmát integráló és annak érdekeit képvisel ő nemzeti intézményt .

Miniszter úr korábbi szóbeli kérdésemre válaszolva többek közt a következ ő választ adta a
parlament október 13-ai ülésén: „A SO'1 i Pszichiátriai Klinikán létre fogjuk hozni az Országos
Pstiichiátriai Módszertani Intézetet. Ati OPNI megstiűnt stroke-ellátása helyett a Kútvölgyi Kórhátiban fogunk
egy stroke-kö pontot létrehozni, és egy epilepsziacentrum létrehozásáról tárgyalunk egyébként a szakm a
képviselőivel”
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Kérdezem Miniszter Úrtól:
Elismerik-e végre, hogy súlyos hiba volt megszűntetni a magyar pszichiátria központi intézetét,
mely számos világszínvonalú szakmai műhely működését biztosította?

Hány státusszal hozzák létre az Országos Pszichiátriai Módszertani Intézetet ?

Eleget téve az országgyű lési biztos felkérésének, kezdeményez-e egyeztetést az érintet t
intézmények, és a szakma képviselőinek bevonásával a Lipót bezárása nyomán kialakul t
helyzetről?

Mit tesz azért, hogy a jövőben ne sérüljenek az egészségügy átalakítása kapcsán az emberi és az
alkotmányos alapjogok Magyarországon, különös tekintettel a pszichiátria és neurológi a
területére ?

Tisztelettel várom érdemi válaszait .

Ékes Ilona
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség

Budapest, 2008 . december 3 .
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